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خ بیانیه هیأت مدیره استقلال علیه مدیرعامل سر

 به گویش های سرزمینت 
احترام بگذار آقای درویش

در  استقلال  ورزشی  فرهنگی  باشگاه  مدیره  هیأت 
گفت وگوی  یک  در  آمده  پیش  حواشی  به  واکنش 
شد،  هموطنانمان  آزردگی  به  منجر  که  تلویزیونی 

بیانیه ای صادر کرد. در این بیانیه آمده است:
 ایران ما گنجینه ای ممتاز از تنوع فرهنگ و زبان اقوام 
است؛ این تنوع فرهنگی، در دالان تاریخ بر پیوندهای 
دینی و ملی استوار بوده و تعامل میان خرده فرهنگ ها، 
فرصتی بدیع بر بستر همبستگی برای ایران عزیزمان 
فراهم کرده است. اهمیت تنوع فرهنگی در قانون 
اساسی مورد توجه قرار گرفته و از اصول شاخص آن 
است. بر این اساس، همه ما باید پاسدار و نگهدار 
این ظرفیت و سرمایه عظیم ملی باشیم؛ باید بکوشیم 
تا آداب و رسوم محلی، زبان ها، لهجه ها و گویش ها، 
خوراکی ها و پوشش ها و سایر اجزای فرهنگ های بومی 
ما، حفظ و برای آیندگان نگهداری شود. در همین راستا 
بیان چند نکته در خصوص اتفاقاتی که شب گذشته 

در برنامه فوتبال برتر رخ داد، ضروری به نظر می رسد:
در این برنامه مطالبی که بسیاری از هواداران استقلال 
زبان  از  کرده اند  پیدا  اعتقاد  آنها  به  زمان  مرور  به 
فرشید سمیعی بیان شد و در سوی مقابل نه تنها هیچ 
پاسخی به این شبهات داده نشد، بلکه تلاش شد تا با 
تمسخر این شبهات، همه چیز عادی جلوه داده شود. 
گویا می خواستند همان سناریویی را که برای آقایان 
فتح الله زاده و مظلومی پیاده کرده بودند، این بار هم 

پیاده کنند که البته موفق نبودند.
توهین به لهجه سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال، 
تنها توهین به ایشان نبود. توهین به همه اقوام ایرانی 
غ از اینکه طرفدار فوتبال هستند یا نه بود. باشگاه  فار
استقلال حداقل به نمایندگی از هواداران خود که با 
لهجه های شیرین منطقه خود سخن می گویند، این 
موضوع را در مراجع قضایی و شبه قضایی و در صورت 

لزوم در مراجع قضایی فیفا پیگیری می کند.
گویا آقای درویش نگاه بالا به پایین دارند که تصور 
می کنند اگر کسی زبان فارسی را با لهجه صحبت کند، 
دچار واپسگرایی شده است و شهروند درجه ۲ بوده 
و کسانی که لهجه ندارند از مراتب بالاتری برخوردار 
هستند و شهروند درجه یک هستند. به آقای درویش 
باید یادآور شد که بسیاری از مفاخر این کشور که یادگار 
چند هزار سال وحدت و همدلی هستند، زبان فارسی 

را با لهجه صحبت می کردند و می کنند.

جدایی سلمانی قطعی نیست
درحالی که برخی رســـانه ها از جدایی جعفر ســـلمانی 
خبـــر داده انـــد اما تـــا ایـــن لحظه باشـــگاه اســـتقلال 
تصمیمـــی درباره جدایـــی این بازیکن نگرفته اســـت. 
ســـلمانی در فصلی که گذشـــت عصای دست نکونام 
بود و در بســـیاری از بازی ها به عنـــوان بازیکن ذخیره 
و حتی فیکـــس به میدان رفت. البته ســـلمانی از تیم 
فولاد خوزســـتان پیشـــنهاد دارد، ضمن اینکه باشـــگاه 
ســـپاهان نیز پیشنهادهایی به طور جســـته و گریخته 
بـــه ایـــن بازیکـــن داده اســـت و بایـــد دید سرنوشـــت 

ســـلمانی چه خواهد شد.

انتقاد فریبا از درویش
دایـــره انتقادها از مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس که 
گویش فرشـــید ســـمیعی را دربرنامه زنـــده تلویزیونی 
بـــه ســـخره گرفـــت رو بـــه افزایـــش اســـت. درهمین 
راســـتا بهتاش فریبا نیز حرف هایـــی دارد: »نمی دانم 
این جـــرأت از کجـــا می آید کـــه همه پذیرفتیـــد با گل 
آفســـاید قهرمان شـــدید، اما می آیید و لهجه یک قوم 
اصیل را که یکی از اســـتان های ایران اســـت به سخره 
می گیرید. حـــالا هزار بار هم عذرخواهـــی کنید فایده 
نـــدارد. حالا که همه شـــما قبـــول دارید، گل آفســـاید 
زده ایـــد بـــرای چه بـــا ادبیـــات تنـــد و زننـــده صحبت 
می کنیـــد؟ تأکید می کنم که این جـــرأت از کجا می آید 
کـــه هـــر کاری می خواهنـــد در داوری می کنند بعد هم 
بـــا توهین بـــه لهجه یک اســـتان در مقـــام جوابگویی 

برمی خیزند؟«

نقل وانتقالات با وسواس

ج نمی شود تا نخرند، کسی خار
اســـتقلال این روزها درگیر مهیا کردن مقدمات جذب 
بازیکنان اســـت و در عین حـــال حرف وحدیث هایی 
دربـــاره خروجی هـــای این تیم وجـــود دارد. بـــا وجود 
ایـــن ظاهـــراً بین اســـتقلالی ها مطرح شـــد تـــا زمانی 
کـــه بازیکنی جـــذب تیم نشـــده، لیســـت خروجی در 
کار نباشـــد و بازیکنی از این تیم جـــدا نگردد. هر چند 
گمانه زنی هـــا درباره خروجی هـــا و ورودی ها خیلی زود 
شـــروع شـــده، اما به نظر می رســـد برای فصل پیش رو 

اســـتقلال تغییر و تحولات چندانی نداشـــته باشد.
 

برنامه ریزی نکونام برای روزهای سرد

استقلال به دو زمین جدا نیاز دارد
بیشـــتر تیم هـــای لیـــگ برتـــری معمـــولاً در جریـــان 
رقابت های لیگ برتر با مشـــکل زمیـــن تمرین مواجه 
می شـــوند و این موضوع مشـــکلاتی را بـــرای تیم ها به 
وجود مـــی آورد، بخصوص این وضعیت بـــرای روزهای 
ســـرد سال حادتر می شـــود. جواد نکونام به مسئولین 
استقلال پیشـــنهاد داده برای جلوگیری از این مشکل 
از الان بـــه فکـــر زمین تمرین برای اســـتقلال باشـــند 
و بـــرای ایـــن کار دو زمیـــن تمریـــن در نظـــر بگیرند تا 
اســـتقلال بتوانـــد در دو زمین متفـــاوت تمریناتش را 
انجام دهد و مشـــکلی از این لحاظ برای روزهای ســـرد 

سال نداشـــته باشد.
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باشـــگاه اســـتقلال موفـــق شـــده مطالبات 
از  ســـانتاکلارای پرتغـــال را تهیـــه کـــرده و 
طریق یـــک بانک قطری کار هـــای مربوط به 
نقل وانتقـــال پول را به صـــورت کاملاً قانونی 
انجام بدهد ولی متأســـفانه تأییدیه دریافت 
این پـــول از طـــرف پرتغالی هـــا نمی آمد و به 
همیـــن خاطر طی یـــک ماه گذشـــته به طور 
جدی این مســـأله دنبال شـــد که چهارشنبه 
هفتـــه جاری فیفا بـــا ابلاغ یک نامه رســـمی 
به باشـــگاه اســـتقلال و فدراســـیون فوتبال 
ایران، بســـته شـــدن پرونده ســـانتاکلارا و به 
تبـــع آن بازگشـــایی پنجـــره نقل وانتقالاتـــی 
باشـــگاه اســـتقلال را اعلام کرد. این نامه در 
اختیار باشگاه اســـتقلال و مقامات مسئول 
در فدراســـیون فوتبال قـــرار دارد و معنی آن 
این اســـت که حتی اگر همین الان باشـــگاه 
اســـتقلال بخواهـــد بازیکن جدیـــدی را وارد 
لیســـت خـــود بکنـــد از نظـــر حقوقـــی هیچ 

منعی وجـــود ندارد.

باشـــگاه اســـتقلال رســـماً از مهدی تاج، 
رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال خواســـته 
بـــرای فصل بعـــد از کمـــک داور ویدیویی 
استفاده شود. باشـــگاه استقلال خطاب 
بـــه تاج گفتـــه: »اعتراض به اشـــتباه های 
داوران را از همـــان هفتـــه نخســـت فریاد 
 VAR زدیم و کســـی نشـــنید. شـــاید اگـــر
در لیگ مـــا هم مثـــل خیلی کشـــورهای 
دیگـــر از ســـال ها پیش آمده بـــود، نیازی 
نبـــود ایـــن همه صـــدای شکســـته در گلو 
باشـــیم .توقع آن اســـت که مهـــدی تاج، 
فوتبـــال  فدراســـیون  محتـــرم  رئیـــس 
کـــه ایـــن ســـال ها تمـــام تلاش فـــردی و 
ســـازمانی خـــود را بـــرای اعتـــلای فوتبال 
کشـــور به کار گرفته کمـــک داور ویدیویی 
را میهمـــان لیـــگ بعد کند. قطعـــاً حضور 
VAR در لیگ آتـــی تأثیر جریان ناســـالم 
زیـــادی کاهـــش  تـــا حـــد  نتایـــج   را در 

خواهد داد.«

مربیـــان  و  جـــز کـــه  رحمتـــی  کیانـــوش 
بی حاشـــیه و کم حـــرف نیمکت اســـتقلال 
محســـوب می شـــود اخیـــراً توســـط کمیتـــه 
اخلاق بـــرای ارائـــه پـــاره ای از توضیحات فرا 

خوانده شـــده اســـت. 
رحمتـــی باید دوشـــنبه هفته آتـــی در کمیته 
اخـــلاق پیرامون پســـت اخیر اینســـتاگرامی 
خود توضیحاتی به مســـئولان مربوطه بدهد 

و از خـــود دفاع کند. 
رحمتی نســـبت بـــه مســـائل داوری و جامی 
کـــه در اختیـــار باشـــگاه رقیب قـــرار گرفت، 
واکنـــش نشـــان داده کـــه از ســـوی کمیتـــه 
اخـــلاق فدراســـیون فوتبـــال ایـــن واکنش 
مصداق جرم اســـت. حالا بایـــد دید رحمتی 
چـــه دفاعیاتـــی را مطـــرح خواهد کـــرد و آیا 
از ســـوی کمیتـــه اخلاق بـــا جریمـــه مواجه 
خواهـــد شـــد یـــا اینکـــه چـــون ایـــن مربی 
ســـوابقی نداشـــته ماجرا با یک تذکر ســـاده 

به پایـــان خواهد رســـید.

نامه تأیید فیفا هم رسید

پنجره نقل وانتقالات 
استقلال باز شد

باشگاه استقلال به فدراسیون

 آقای تاج باید 
وی ای آر بیاوری

به خاطر یک پست اینستاگرامی

 احضار رحمتی 
به کمیته اخلاق
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بق  سا جم  مها ی  چهر منو مین  ا
این  عملکرد  خصوص  در  استقلال 
»از  داد:  توضیح  آبی پوشان  فصل 
اول فصل هم قرار نبود تیم استقلال 
این فصل برای قهرمانی بسته شود و 
هیچ کس این تیم را شانس قهرمانی 
نمی دانست اما نکونام آن قدر خوب 
عمل کرد که تا آخرین لحظه برای جام 
رقابت کرد. در این فصل پرسپولیس 
فقط 180 دقیقه در صدر جدول بود.«
منوچهری ادامه داد: »استقلال در این 
فصل با خیلی از افراد و اتفاقات داخل 
و خارج زمین جنگید و دوشنبه شب 
گذشته همه دیدند که با چه آدم های  
مشغول جنگ و رقابت برای قهرمانی 
مسئولان  علیه  ن طور  آ که  یم  بود
به  مجبور  بعد  و  کردند  صحبت  ما 
عذرخواهی شدند. متأسفانه اتفاقاتی 
خ داد باعث شد تا استقلال از  که ر

قهرمانی دور شود.«
مهاجم اسبق استقلال در خصوص 
ثیر  تأ و  جه  د بو سقف  ن  نو قا
لات  نتقا ا نقل و بر  ش  لی ا حتما ا
آبی پوشان در آستانه لیگ نخبگان 
آسیا توضیح داد: »زمان ما هم قانون 
سقف بودجه وجود داشت و به یاد 
دارم که آن زمان سقف قرارداد برای 
400 میلیون تومان بود؛  بازیکن  هر 
این قانون آن زمان با جدیت پیگیری 

و اجرا شد اما اکنون راهکار هایی برای 
من  سؤال  دارد.  وجود  زدنش  دور 
از آقایان مسئول این است، آیا قرار 
است در لیگ نخبگان آسیا ما زنگ 
قانون های  چنین  که  شویم  تفریح 

من درآوردی را تصویب می کنید؟«
ص  خصو ر  د ن  یا پا ر  د ی  چهر منو
انتقادات به سبک نکونام توسط برخی 
از هواداران توضیح داد: »استقلال 
و  است  پرهوادار  و  رگ  بز تیم  یک 
انتظار  هواداران  که  است  طبیعی 
داشته  خود  تیم  از  هجومی  فوتبال 
باشند. کسی که سرمربی استقلال 
می شود، از انتظارات هواداران آگاه 
می کنید  ب  نتخا ا شما  گر  ا  . ست ا
که سبک نتیجه گرا را در دستور کار 
خود قرار دهید چیزی بجز قهرمانی 
هوادار را راضی نمی کند و شاید برای 
از تساوی مقابل  همین بود که بعد 
نساجی، هواداران شدیداً به نکونام 
که  طوری  به  هم  آن  کردند،  انتقاد 
انگار نه انگار تیم جواد بیست هفته 
دست  البته  بود؛  جدول  صدر  در 
نکونام برای اجرای سیستم های دیگر 
بسته بود و کمبود نفرات به وضوح 
پرسپولیس  اگر  می آمد؛  چشم  به 
مقابل استقلال خوزستان توانست 
به پیروزی برسد دلیلش نیمکت قوی 

این تیم بود.«

ملی پوش  و  د نی  ا حرد و  لی  جلا   
هستند.  جدید  اردوی  در  استقلال 
جلالی که جایگاهش را در تیم ملی از 
دست داده بود بعد از مدت ها توانست 
به اردوی تیم ملی برسد و حردانی نیز 
گاهاً زمانی که رامین رضاییان یا صادق 
محرمی با محرومیت یا مصدومیت 
ملی  تیم  اردوی  در  بودند،  مواجه 
حاضر می شد و مشخص نیست که 
این بار شانسی برای حضور در ترکیب 
اصلی داشته باشد. پیش بینی می شود 
که حردانی نسبت به اردوهای قبل این 
بار اقبال بیشتری برای بازی درترکیب 
اگر  باشد که  تیم ملی داشته  اصلی 
 ، بگیرد تصمیمی  چنین  قلعه نویی 
که  مجالی  از  را  بهره  نهایت  باید  او 
سرمربی تیم ملی در اختیارش قرار 

می دهد، ببرد.
جلالی نیز با اینکه در استقلال بازیکنی 
محوری بوده اما در تیم ملی معمولاً 
داشته  بسیاری  نشیب های  و  فراز 
که  درشرایطی  می رسد  نظر  به  اما 
کنعانی زادگان و ترابی نمی توانند در 
بازی با هنگ کنگ به میدان بروند، 
بیشتر  یکن  ز با ین  ا ی  ز با نس  شا
ر  د ی  باز بلیت  قا لی  جلا  . می شود
پست های هجومی را هم دارد و علاوه 
بر پست دفاع می تواند هافبک چپ یا 

وینگر چپ هم باشد.

بازیکنان  اما  کلی  طور  به 
استقلال در سال های اخیر 

در  غالباً  اینکه  وجود  با 
بودند  قهرمانی  کورس 

اما موفق به جلب رضایت 
کافی سرمربی تیم ملی 

نشده اند. 
در برهـــه ای شـــاکله 

بـــود که  اســـتقلال 
منجـــر بـــه صعـــود 
تیـــم ملی بـــه جام 
و  شـــد  نـــی  جها

بـــه یـــاد می آوریـــم 
بازیکنانـــی همچـــون 

صادقی،  امیرحســـین 
خســـرو حیـــدری، پژمان 

منتظری، مجتبی جباری، 
آندرانیـــک تیموریان، جواد 
نکونـــام و... را کـــه به طور 
توأمان در ترکیب تیم ملی 
درکنار هـــم بازی می کردند 

تا اســـتقلال صاحب بیشترین 
ســـهمیه در تیـــم ملی باشـــد.

وز  امر استقلالی ها  هرحال  به 
یر  ز ی  یگر د ن  زما هر ز  ا بیش 

دید  باید  و  دارند  قرار  ذره بین 
سرمربی تیم ملی اگر به آبی های 

لیستش اعتماد کرد، آیا آنها قابلیت 
چهره شدن خواهند داشت یا خیر.

منوچهری: دوشنبه شب مشخص شد با چه کسانی می جنگیدیم

پرسپولیس فقط 180 دقیقه در صدر جدول بود
ایران-هنگ کنگ از زاویه استقلالی

فرصت بزرگ برای جلالی و حردانی

گرچـــه مهـــرداد محمـــدی بـــه دلیل بیـــان برخی 
اظهارات بـــرای تداوم حضـــور در اســـتقلال باید 
موانـــع به وجـــود آمده را حـــل کند و بـــه نوعی به 
دلجویی از ارکان فدراســـیون فوتبـــال بپردازد اما 
دربـــاره او خبرهای تـــازه ای به گوش می رســـد که 

بســـیار جالب توجه اســـت. 
گفتـــه می شـــود علـــی خطیـــر در دوران مدیریت 

خود در باشـــگاه اســـتقلال قرارداد این بازیکن را 
یک ســـاله کـــرده تا محمـــدی اگر خواســـت بعد از 
پایـــان فصل اســـتقلال را تـــرک کند، مانعی ســـد 

راه او نباشد. 
از طرفی گفته شـــده قرارداد سال اول این بازیکن 
۳۳ میلیارد و ســـال دوم ۴0 میلیارد بوده است. اما 
بعـــد از توافقات جدید با باشـــگاه قـــرارداد جدید 

او یک ســـاله و با مبلغ ۲8 میلیارد شـــده است.
 در واقع باشـــگاه اســـتقلال برای تمدیـــد قرارداد 
مهـــرداد محمـــدی باید دوبـــاره به ســـازمان لیگ 
درخواســـت بدهد و مشخص نیســـت که اساساً با 
توجه بـــه اتفاقاتی کـــه به وجود آمـــده و محمدی 
مصاحبـــه عجیب و غریبـــی درباره فوتبـــال ایران 
بـــه زبـــان آورده، آیا مجـــوزی بـــرای حضـــور او در 

اســـتقلال از ســـوی ســـازمان لیـــگ صادر شـــود 
یـــا خیـــر؟! بـــه هرحـــال ممکـــن اســـت مهـــرداد 
محمـــدی کـــه درفصـــل بیست وســـوم عملکـــرد 
قابل دفاعی داشـــت، از اســـتقلال جدا شود و اگر 
خ دهد، مدیران باشـــگاه اســـتقلال  این اتفـــاق ر
 باید به ســـرعت در راستای جذب بازیکنان جدید 

اقدام کنند.

قرارداد مهرداد محمدی با استقلال تمام شد

زمزمه جدایی جدی تر می شود

 پیشنهاد 5 میلیون دلاری 
برای قایدی

بزرگ ترین مانع بر سر راه مهاجم ریزنقش بوشهری

در جدید تریـــن به روزرســـانی ســـایت 
ترانســـفر مارکـــت، ســـردار آزمـــون و 
مهـــدی طارمـــی دو مهاجم تیـــم ملی 
فوتبـــال کشـــورمان با ۱۰ میلیـــون یورو 
بازیکنـــان  باارزش تریـــن  صـــدر  در 
ایرانـــی قـــرار گرفته اند. ایـــن در حالی 
اســـت کـــه مهـــدی قایـــدی و محمـــد 
محبی دو وینگر ســـابق اســـتقلال که 
ایـــن روزها صحبـــت از حضـــور دوباره 
آنهـــا در اســـتقلال در میان اســـت، در 
این به روزرســـانی رشـــد قابـــل توجهی 
داشته اند و به ترتیب ۴.۵ و ۳ میلیون 
یـــورو ارزش گـــذاری شـــده اند. نکتـــه 
قابـــل توجـــه اینکـــه دربـــاره قایدی و 
محبی اینطور شـــنیده می شـــود که هر 
دو بازیکن برای بازگشـــت به استقلال 

از تیم هـــای خارجـــی مواجه شـــده که 
البتـــه 3 و نیم میلیـــون دلار آن هزینه 
گرفتن رضایتنامـــه این بازیکن خواهد 
شـــد. روز گذشـــته در ایران ورزشـــی از 
قایدی به عنوان گزینه جذاب لیســـت 
ورودی نکونـــام خبر دادیم اما حقیقت 
این اســـت کـــه اگر اســـتقلالی ها قصد 
داشـــته باشـــند به هر قیمتی قایدی را 
برای فصل بعدی بـــه خدمت بگیرند، 
باید حداقـــل 5 میلیون دلار فقط برای 
این بازیکن کنـــار بگذارند. این بازیکن 
فصل گذشـــته به صـــورت قرضی برای 
الاتحاد کلبا به میـــدان رفت و با 12 گل 
بهتریـــن بازیکـــن این تیم شـــد. نکته 
قابـــل توجـــه اینکه شـــنیده می شـــود 
بـــا توجه به درخشـــش باشـــو در لیگ 
بی میـــل  الاهلـــی  شـــباب  امـــارات، 
نیســـت این بازیکن را در فصل چهارم 
قراردادش بـــه این باشـــگاه برگردانده 
تا خـــود از تکنیـــک ناب قایـــدی برای 
فصل بعدی رقابت ها بهره مند شـــود. 
گفتنی اســـت قایدی دو ســـال دیگر با 

شـــباب الاهلی قـــرارداد دارد.

در فصـــل بعدی رقابت هـــای لیگ برتر 
و همچنین لیگ الیت آســـیا در لیست 
جـــواد نکونام قرار گرفته انـــد اما اینکه 
بازگشـــت آنها به جمع اســـتقلالی ها تا 
چه اندازه شـــدنی و امکان پذیر است، 
بـــه نظـــر می رســـد بـــرای رســـیدن به 
پاســـخ باید چنـــد روزی منتظـــر ماند. 
برهمیـــن اســـاس شـــنیده می شـــود 
نکونام در جلســـه ای با مدیران باشگاه 
لیســـت نفرات مورد نیاز خـــود را ارائه 
کـــرده کـــه در این لیســـت نـــام هر دو 
مهاجـــم تیم های روســـتوف و شـــباب 
الاهلـــی هم وجود دارد ولـــی آنها تحت 
قرارداد بـــا تیم های خود هســـتند و به 
نظـــر می رســـد در صورتـــی کـــه نکونام 
اصـــرار بـــه بازگشـــت ایـــن دو وینگـــر 
کارآمـــد و توانمنـــد تیـــم ملی داشـــته 
باشـــد، باید در ابتدا مدیران استقلال 
را مجـــاب کند تـــا برای این دو دســـت 
بـــه جیـــب شـــوند. ایـــن در شـــرایطی 
اســـت کـــه دربـــاره آخریـــن وضعیـــت 
قایدی شـــنیده می شـــود ایـــن بازیکن 
بـــه تازگی با پیشـــنهاد 5 میلیون دلاری 

گزارش

شهاب رستگار
خبر نگار


